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Algemene Beschouwing GroenLinks 
Perspectievennota 2016 – 2019 

De Perspectievennota lezende ontkomen we er als gemeente niet aan, dat er weinig 
veranderd is en dat dit volgens GroenLinks ook niet gaat gebeuren. En juist nu de gemeente 
in de mei circulaire ook nog eens flink gekort wordt, dan lijkt het toch extra belangrijk te 
worden om lokaal scherpe keuzes te maken. 
 
GroenLinks kiest daarbij voor investeren in de toekomst. Wij willen dat Terneuzen een 
aantrekkelijke gemeente wordt om te wonen en te werken. En daarbij is meer ambitie nodig 
dan het College in de perspectievennota heeft opgenomen.  
 
GroenLinks wil zich daarom met de Algemene Beschouwingen concentreren op een aantal 
thema’s die wij voor de komende jaren belangrijk vinden en welke wij niet terugvinden in deze 
perspectievennota: 
 
1 Duurzaamheid 

- Maak de ambities voor de komende 10 jaar helder en toetsbaar in een 
duurzaamheidsprogramma. 

- Start met een zonneweide, aangepaste rioolheffing en 100% duurzame inkoop, 
aangepast beleid inzake groen en onkruidbestrijding 

2 Financieel perspectief en leefbaarheid 
- Niet alleen maar minder investeringen 
- Houd oog voor de leefbaarheid 
- Stimuleer de participatie 
- Focus op de verbinding met het water 
- Focus op nog intensievere samenwerking met andere gemeenten 

3 Solidariteit 
- Vluchtelingenopvang, TTIP vrije gemeente, nieuwe millenniumdoelen 
- Stakeholder Zorgsaam 

4 Kunst en Cultuur 
- Investeren in goed vestigingsklimaat 
 

1. DUURZAAMHEID 
Qua milieu staat de algemene beschouwing wederom niet bol van de initiatieven. We 
verwijzen weer een beetje naar de buren en strooien met  wat termen rond als windmolens. 
Specifiek op een vraag van GroenLinks geven we als gemeente aan heel goed bezig te zijn, 
we ondersteunen nl. heel veel platformen… maar als gemeente kennen we maar één eigen 
subsidie … laat staan dat we als gemeente harde eisen stellen bij de wooncorporaties…en 
nog mooier, onze eigen publieke hal kent het label g… 
 
GroenLinks pleit voor een nieuwe ambitie, juist ook nu omdat er een oordeel is geveld over 
het milieubeleid in Nederland. Het schiet tekort. En wat mensen wel eens vergeten, zijn de 
landelijke resultaten niets meer dan een optelsom van wat er lokaal gebeurt. Met het oordeel 
over de landelijke inspanningen, werd tegelijkertijd een oordeel gevormd over lokale 
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inspanningen. Nu dus investeren in zonne-energie, isolatie en plaatsen van windmolens 
mogelijk maken! Speciale aandacht wil GroenLinks vestigen op de mogelijkheden van de 
aanleg van zonneweides zoals waarover o.a. zeer onlangs door de gemeente Tholen is 
besloten. 
 
Als de gemeente Terneuzen echt iets wil betekenen op het gebied van duurzaamheid of met 
klimaatdoelstelling met harde uitgangspunten iets willen bereiken, dan zouden wij het college 
toch willen verzoeken, om aan de slag te gaan met het opstellen van een beleidskader op dit 
gebied. Maak de ambities van de gemeente helder en toetsbaar in een 
duurzaamheidsprogramma. Dit vormt de leidraad voor acties in de komende jaren en geeft de 
raad een instrument om deze acties te monitoren. 
 
Een aantal goede invullingen hiervoor zouden kunnen zijn; 

- Geef aan wanneer de gemeente CO2 neutraal is; veel partijen in de raad gaven in hun 
verkiezingsprogramma’s aan dit belangrijk te vinden. Echter missen wij nog steeds 
uitwerking op dit gebied. 

- Maak een plan van aanpak over wat de gemeente de komende jaren gaat doen en wat 
elke medewerker kan bijdragen.  

- Neem duurzaamheid op als criterium bij grote projecten en initiatieven.  
- Communiceer als gemeente waar we staan op het gebied van duurzaamheid en de 

bereikte resultaten. 
- Benoem de ambities voor de vergroening van de gemeentelijke panden. 

 

Op korte termijn pleiten we voor de volgende initiatieven: 
- Stel gronden ter beschikking voor een zonneweide, daarvoor hebben wij dan ook een 

voorstel ingediend. 
- Pas de rioolheffing aan, alleen uit gaan van een heffing op basis van de WOZ waarde 

heeft geen invloed op het waterverbruik. Daarom zouden wij graag dat waterverbruik 
meenemen in de heffing. 

- Maak duidelijk hoever we staan met duurzaam inkopen. Want volgens het convenant 
Duurzaam Inkopen, dat we op 1 maart 2010 hebben afgesloten met de ZMf, hadden 
we toch de ambitie om in 2015 100% duurzaam in te kopen. 

- Maak duidelijk hoe we gaan anticiperen op aangepast groenbeleid en 
onkruidbestrijding, andere gemeenten doen dat al, terwijl wij als gemeente aangeven 
het nog niet te weten en dus financieel niet inzichtelijk hebben. Het kan alle kanten 
op… Een degelijk duurzaamheidsprogramma bevat ook deze elementen! 

 
2.  FINANCIEEL PERSPECTIEF EN LEEFBAARHEID 
Terughoudend investeringsbeleid is verstandig, maar blijf alert. Schrappen we geen 
investeringen die ons in de toekomst juist voor hogere kosten stellen. De ombuigingen komen 
uit het verlagen van investeringen in wegen, riolering en openbare verlichting. Wat niet 
duidelijk naar voren komt, is of die keuze in de toekomst niet duurder blijken te zijn. Daar 
hadden we vorig jaar al moeite mee bij het wegenonderhoud en die stelling verandert nu ook 
niet.  
 
Het is ook maar de vraag of verlaging van de lasten in het openbaar groen net als het  
structureel weghalen van geld bij de kunst en cultuur sector het leefbaarheidsaspect goed 
doet. Of verwachten we dat net als bij de aanpassing van de zoneprijs van het collectief 
vervoer, er weinig reacties zullen binnenkomen? Volgens GroenLinks worden wel degelijk 
hierdoor mensen op afstand gezet. Er wordt wel erg makkelijk gesteld, dat er hierdoor geen 
grote gevolgen zouden zijn voor de maatschappelijke participatie. Ook de stelling dat er 
bewuster met  het collectief vervoer wordt omgegaan, is belerend en ongegrond.   
 
Wat opvalt is dat we als gemeente nog steeds weinig aandacht lijken te hebben voor 
participatie. En net als vorig jaar vragen wij ons nog steeds af hoe de burger zelf invulling kan 
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geven aan bijvoorbeeld leefbaarheid in zijn wijk (right to challenge). In alle hectiek rondom 
invoering van bijvoorbeeld de decentralisaties, is er volgens ons nog geen procedure 
opgesteld waarmee de burger zelf aan de slag kan gaan, laat staan dat er budget voor is. 
Moeten we niet investeren om de participatie van  burgers te stimuleren.  
 
Nu zou het natuurlijk niet kloppen dat we als GroenLinks alleen maar commentaar en wensen 
zouden hebben. We hebben ook wel een aantal punten waar we aan denken dat er financieel 
zeker iets terug te halen is voor de gemeente. 
 
Het lijkt verstandig om alle investeringen de komende jaren nog eens goed tegen het licht te 
houden, ook de bestemmingsreserves. En misschien zullen we aan de hand daarvan keuzes 
moeten maken. Misschien toch een aantal ambitieuze plannen versoberen tot het 
broodnodige. Bijvoorbeeld het idee van de toren bij de veerhaven in Terneuzen. Nu blijkt dat 
deze niet gefinancierd wordt door derden, dan is het volgens GroenLinks ook niet aan de 
gemeente Terneuzen om daarvoor te willen opdraaien. Het belangrijkste onderdeel van het 
plan, de verbinding tussen de stad en het water, wordt namelijk toch gerealiseerd. 
 
Er moet in de toekomst worden samengewerkt. GroenLinks staat achter de initiatieven om in 
Zeeland tot een transparanter en efficiënter bestuur te komen. Samenwerking op een 
(sub)regionaal niveau, waarbij de eigenheid en voorzieningen van dorpen en kernen wordt 
gegarandeerd. Daarbij maatwerk verrichten door steeds weer te zoeken naar de juiste partner 
of instelling. Dat is iets anders dan burgers een valse worst voorhouden. Alles voor altijd in 
alle kernen is een belofte die niet kan worden waargemaakt en daardoor schadelijk voor het 
aanzien van de lokale politiek.  
 
Ook de leuze samenwerken “als het iets oplevert” klinkt misschien leuk voor de bühne. Voor 
GroenLinks is het de belichaming van de angst voor verandering en desastreus voor 
vooruitgang.  
 
Als we bijvoorbeeld eens kijken de uitkeringsadministratie, waarom is deze nog gescheiden 
over 3 gemeenten? Dat zou toch veel beter in gezamenlijkheid gedaan kunnen worden? 
 
Wat GroenLinks betreft brengen we de samenwerking tussen de verschillende gemeenten 
nog meer in beeld. Maak deze met duidelijke categorieën van gemeentelijke, sub regionale en 
regionale gebieden inzichtelijk. 
 
3. SOLIDARITEIT 
Als perspectief kunnen we ook rustig stellen dat onze stelling van vorig jaar niet opgemerkt is. 
Daar stelden we namelijk al dat de grens niet ophoudt bij Terneuzen. 
 
En dat in tijden, waar we als gemeente Terneuzen wel iets kunnen betekenen. Opvang van 
vluchtelingen, een eigen mening over TTIP, vervolg millenniumdoelstellingen, om maar een 
aantal zaken te noemen. Waarom zeggen we als gemeente daar niets over in ons toekomst 
perspectief? 
 
Letterlijk een punt van zorg is de ziekenhuisvoorziening in de regio. Het is in het belang van 
de inwoners van Terneuzen, Zeeuws-Vlaanderen, zelfs Zeeland dat er een zo volwaardig 
mogelijk Ziekenhuisorganisatie blijft bestaan met een goede kwaliteit van dienstverlening. Het 
gemeentebestuur is altijd een stakeholder geweest bij Zorgsaam. Het is nu de gelegenheid 
om te laten merken dat Terneuzen deze rol serieus neemt. 
 
Rondom de decentralisaties blijven wij als GroenLinks van mening dat niemand buiten de boot 
mag vallen, we zullen dan ook in de komende periode scherp blijven letten op de in- en 
uitvoering van deze taken.  
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4. KUNST EN CULTUUR 
GroenLinks wil daarbij eerst verwijzen naar het recente bezoek van de Commissaris van de 
Koning. Deze maakte duidelijk dat een goed vestigingsklimaat voor burgers niet alleen afhangt 
van economische motieven.  
 
In een samenleving verdienen kunst en cultuur een belangrijke plek. Door te investeren in 
musea wordt hier slechts ten dele aan voldaan. Er moet niet alleen geïnvesteerd worden in 
stenen. Ook moet er gewerkt worden aan een uitdagend kunst en cultuur klimaat. De 
bezuinigingen op de kunst en cultuursector wijst GroenLinks af. 
 
Zeker nu blijkt dat deze bezuinigingen, welke vorig jaar gezocht werden bij het 
Scheldetheater, door contractuele verplichtingen simpel weg over de gehele sector gelegd 
worden. 
 
Ten slotte 
Als laatste willen we onze zorg uitdragen over het in gebreken blijven van de gemeente met 
inzicht bij nieuwe regelgeving. Of dat nu komt door werkdruk door een uitgekleed 
personeelsbestand, of vanwege andere redenen is ons niet duidelijk. Maar het neemt niet weg 
dat we van de ene onzekerheid naar de andere lopen.


